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Sagsbehandler Doknr. Sagsnr. 

HellePe 19230-24 23/22715 

Seniorrådsmøde 29.01.2024 

 

Tidspunkt:  Kl. 9.00 - 13.00 

Mødelokale: Lokale 1.10 

Deltagere:   Steen Gormsen Hansen, Hans-Henrik Jacobsen, Anne Spangtoft, Annette Jo-

hansen, Elisabeth Abel, Erik Larsen, Finn Larsen 

Ordstyrer:  Anne Spangtoft 

Afbud:  - 

Øvrige deltagere: Charlotte Kaaber (9.30-10.30) 

Gæster: - 

Referent:  Helle Petersen  

 

 

Dagsorden: 

 

1. Godkendelse af dagsorden 

Dagsorden blev godkendt.  

 

2. Valg af ordstyrer til mødet 26. februar 2024 (fast punkt) 

Annette Johansen valgt. 

 

3. Spørgsmål til Charlotte (fast punkt) 

Fra Seniorrådsmødet 08.01.2024:  

• Hvordan kan vi sikre at pengene bliver på velfærdsteknologiområdet? (M-sag 

ÆSU-møde 10/1 om status på velfærdsteknologi. 

Sagen var en status på hvad pengene er brugt på. Beslutning om økonomi 

var ikke en del af sagen. Der er lige så mange midler i 2024 som i 2023. 

 

Nye spørgsmål: 

• Med den nye ældrelov introduceres begrebet "lokalt plejehjem" med egen 

bestyrelse. Hvordan forholder man sig til det i forhold til kommunale og pri-

vate plejehjem? 

Måske er der nyt efter stormøde i morgen i Fredericia. Der er ikke nogle 

klare udmeldinger på nuværende tidspunkt. 

 

• Busforbindelser til rådhuset. Hvordan kan det være, at linje 117 ikke kører 

forbi rådhuset? 

Herunder svar fra Driftsbyen: 

” Både linje 118 og 117 har en så optimeret køreplan, så det er slet ikke 

muligt med den køreplan, som er i dag, at lave den omkørsel, som det 

vil være, at omlægge hverken linje 117 eller linje 118 til at betjene Råd-

huset.  

Hvis man skal dette, så skal man lave en helt ny køreplan, hvor noget 

skal fjeren fra nuværende for at omlægge til Rådhuset.  

 

Både buslinje 117 og 118 har stoppesteder på Høje Taastrup Boulevard, 

hvor der er 300 meter ind til Rådhuset.” 

 

• Valg til Seniorrådet 2025: Vi er halvvejs gennem valgperioden. Gør man sig 

nogen overvejelser over, hvilke valgformer man vil anvende ved næste valg 

til by- og seniorråd? 

Man har ikke administrativt gjort sig overvejelser endnu, men nu sættes det 

i gang. 

Efter sidste valg var der snak om næste valg skulle være et digitalt valg.  

  

 Referat 
 

 SUOC - Team Administration 29. januar 2024 



 

 

Seniorrådets holdning sættes på dagsorden på næste Seniorrådsmøde. 

 

• Hvordan går det med at udarbejde en sag om nye vedtægter for BPR? 

Ledelsen har bemyndigelse til at ændre vedtægterne hvis alle BPR er enige. 

Seniorrådet tager med til alle BPR for at sikre enighed. 

 

• Seniorrådet har anmodet om få udleveret de handleplaner, som er udarbej-

det på baggrund af tilsynsrapporterne. Hvordan går det med det? 

Seniorrådet kan ikke få handleplanerne, da de er til administrativt brug. 

Handleplanerne bliver taget op på BPR-møderne. 

 

• Seniorrådet har skrevet til dig omkring pædagogiske måltider. Hvad er dit 

svar? 

Pædagogiske måltider er tidligere indgået i en besparelse. Derfor er der ikke 

økonomi til det i plejehjemmenes nuværende budgetter. 

Anne sender det notat som hun tidligere er sendt til Jeanette, rundt til Seni-

orrådet. 

 

• Hvorfor er vores regnskab ikke ajour? Det mangler stadig regninger og ud-

betalinger for 2023.  

Alt er på plads nu. Det er sædvane, at årsregnskabet først lukkes endeligt i 

midten af januar måned. 

 

• Seniorrådet har arbejdet lidt med kvalitetsstandarder. Vi synes - ud fra en 

ældre borgers synsvinkel - at de er uoverskuelige, utilgængelige og delvis 

uforståelige. Den almindelige borger forstår ikke, hvad "kvalitetsstandard" 

betyder. Kan man ikke udarbejde en lille pixi-udgave, hvor det vigtigste står 

med henvisning til telefonnumre, hvor man kan få uddybet evt. spørgsmål? 

Kvalitetsstandarder for 2024 blev godkendt i december 2023, hvor Seniorrå-

det lavede høringssvar som ikke gav anledning til væsentlige ændringer. Vi 

kan ikke ændre begrebet Kvalitetsstandarder, da det er lovbestemt. 

Seniorrådet søger et andet indgangsord end kvalitetsstandard.  

Charlotte bad Seniorrådet om at se på den nye opsætning af kvalitetsstan-

darderne på kommunens hjemmeside og foreslog, at der evt. nedsættes en 

arbejdsgruppe der kan arbejde med at gøre det mere læsevenligt og lettere 

at finde for borgerne. 

 

• Ældreboliger i Taastrupgård. Seniorrådet har hørt at når de nye boliger er 

klar, bliver de lejet ud til ældre borgere i Taastrupgård.  

Charlotte undersøger sagen.  

 

4. Orientering/punkter fra Sundheds- og Omsorgscentret v/Charlotte  

Udsat fra mødet 08.01.2024 

a) Hvad skete der på ÆSU-mødet 29.11.2023? (fast punkt) 

3A – Status på sundhedspolitikken 

Ny udviklingsstrategi på vej – som noget nyt har sundhed fået et egentligt fo-

kusområde. Dette får påvirkning af vores næste sundhedspolitik, som skal ud-

arbejdes i år.  

4A – Tilfredshedsundersøgelse på genoptræningsområdet 

Seniorrådet ønskede ikke denne gennemgået. 

5I – Partiforslag fra A, F og Ø om frisættelse af plejehjem 

Sagen startede i sommer. Byrådet haft temamøde i efteråret 2023 om frisæt-

telse generelt. Byrådet vil have et temamøde mere i foråret 2024, da de ikke 

er færdige med at drøfte. 

6I – Kvalitetsstandarder for 2024 

7I – Godkendelse af Sundhedsaftale 2024-27 

 

 

b) Hvad skete der på ÆSU-mødet 10.01.2024? (fast punkt) 

4A – Spirer på plejehjem  

Politikerne synes, at det er spændende, men de er optaget af, at det bliver en 

yderligere opgave for personalet. Det bliver prøvet af på et af plejehjemmene. 



 

 

Plejehjemmene har svarfrist i denne uge til at melde tilbage hvor ordningen 

skal afprøves. Rekruttering kan fx ske ved et åbent hus arrangement. 

5I – Bevilling til udvikling af datastøttet ruteplanlægning 

Man er i fuld gang med at forberede det i hjemmeplejen. Workshop i næste 

uge med firmaet PA Consult. Starter op i februar. 

6I – Nye sagsbehandlingsfrister 

Blev ikke gennemgået. 

 

5. Politiske Sager (fast punkt) 

Sager på Ældre- og Sundhedsudvalgsmøde 31.01.2024:  

            

Meddelelsessager (M): (Til orientering/bemærkninger) 

M – Tilsynsrapport Sengeløse 

M – Tilsynsrapport Hjemmeplejen Vest 

 

Seniorrådet udarbejder høringssvar til hjemmeplejen Vest. 

 

Seniorrådet har et ønske om at deltage med et par deltagere fx en gang om måne-

den til et møde blandt lederne i Hjemmeplejen. 

 

Charlotte understregede, at Seniorrådet ikke har adgang til hjemmeplejen på 

samme måde som på plejehjemmene. 

Charlotte vil tænke over hvordan det evt. kan lade sig gøre. 

 

Seniorrådet tænker ligeledes over hvordan man kan arbejde med dette, da Senior-

rådet også repræsenterer de hjemmeboende borgere, men har ikke samme mulig-

heder for at hjælpe dem pt. 

 

Charlotte forklarede at der er udarbejdet en handleplan for Hjemmeplejen Vest og 

der er flere forklaringer på hvordan det kan gå så galt, fx har der været stor per-

sonaleudskiftning. Det er den del af hjemmeplejen der er vokset mest og har haft 

mange vakante stillinger. Lederen haft for mange medarbejdere og som konse-

kvens heraf er Vest nu delt i to distrikter.  

Medarbejderne har ikke haft den fornødne fokus på dokumentationen og der rejses 

tvivl om der er faglige kompetencer som vi skal arbejde med. Vi tager tilsynet me-

get alvorligt og sikrer, at både de faglige kompetencer, dokumentationen og for-

ståelsen for helheden bliver forbedret. 

 

Charlotte tager handleplanen og det videre forløb op på næste Seniorrrådsmøde. 

 

Politiske sager (A/I): (høringssvar) 

  A – Status Klar Livet-indsatsen 

 

 

6. Ny møde- og referatstruktur 
a. Beslutning: Hvilke dagsordenspunkter hører til om fredagen, hvilke hører til om 

mandagen. FU foreslår, at punkterne Spørgsmål til Charlotte, Orientering fra SOC, 

Politisk sager samt Høringssvar er på mandagens dagsorden samt, hvad vi evt. 

ikke nåede om fredagen. 

OK 
b. Beslutning: Der tages beslutningsreferat fra fredagsmødet. Skal referatpligten gå 

på skift? 

Som udgangspunkt er referenten fredag ordstyrer mandag.  
c. Orientering: Alle beslutninger skal stå i referatet fra det ordinære seniorrådsmøde, 

da det er det, politikerne læser.  

 
d. Beslutning: Skal der sættes tider på de forskellige punkter? FU anbefaler dette 

Frafaldet. 

 
e. Diskussion: Skal der nedsættes en arbejdsgruppe til udarbejdelse af et årshjul? 

FU anbefaler 

Der udarbejdes en projektbeskrivelse for hvert emne, vi arbejder med, fx udvik-

lingsstrategien, aktivitetshus, ældrevenlige bydele osv. Parametrene kunne være: 



 

 

kort beskrivelse, projektansvarlig, deltagere, ressourcer, startdato, deadlines, del-

mål osv. Steen udarbejdet et forslag til skabelon. 

 

7. Seniorrådets regnskab /Anne 

a. Orientering: Status på økonomien. Vi har fået 73.000 kr. 

 

b. Beslutning: Budget for 2025 kan søges til foråret. Skal der nedsættes en arbejds-

gruppe? FU anbefaler dette: Anne og Erik tager sig af det. 

8. Gennemgang og spørgsmål til udviklingsstrategien, høringsfrist 11. februar  

a. Møde med Ældre Sagen om strategien den 30. januar kl. 14. 

 

b. Steen er i dialog med Sara El-Khatip og Rikke Skovfoged om mulige mødedatoer 

med Integrationsrådet 

Steen aftaler videre med de forskellige råd. Steen og Hans-Henrik udarbejder hø-

ringssvar på baggrund af disse møder. 

 

9. Ældrevenlige bydele 

a. Diskussion: Hvad ligger der i værktøjskassen om ”seniortyper”, og hvordan kan vi 

arbejde med det? 

Tages op i PR-gruppen. 

 

b. Beslutning: Hvem skal repræsentere Seniorrådet i styregruppen? 

Erik Larsen 

 

10.  Evalueringer 

a. Temadagen i Hedehuset den 22. januar. 3 gode ting at tage med sig. 3 ting, der 

kunne gøres bedre. 

Der var koldt i lokalet. Forplejningen var dyr. Rigtig god temadag, rent indholds-

mæssigt. 

I. Det videre arbejde herfra: årshjul, dagsordener m.m. 

II. Claus Damgaard foreslår opfølgningsdag den 10., 15., 16. april og 

hele uge 17. Den 15. april om formiddagen. 

b. Borgermødet den 23. januar om IT-kriminalitet. 3 gode ting at tage med sig. 3 

ting, der kunne gøres bedre. 

Godt møde. Politiet burde være bedre forberede med USB-stik. Dårlige afmærk-

nings- og parkeringsforhold ved rådhuset. En person er faldet. Tages op på næste 

borgmestermøde. 

 

11. Kommende aktiviteter 

a. Orientering: Møde om Seniormesse fredag den 9. februar. Messen er udskudt til 

28. august. 

 

b. Beslutning: Dansk Ældreråd holder temadag om demens til februar. Pris 1.195. 

Hvem deltager? Elisabeth og Anne. Anne tilmelder temadagen her i nærheden. 

 

c. Opfølgning: Besøge Brohuset i Ishøj. Der mangler forslag til mødedatoer, jf sidste 

ref. 17.i. Elisabeth får kontaktdata til Ishøj Seniorråd af Steen. 

 

d. Opfølgning: Møde med Lars Prier, formand for Teknisk udvalg, om Trafiksikker-

hedsudvalget. Torsdag den 15.2, kl. 17. Hvem deltager? Hans-Henrik, Elisabeth 

og Steen. 

 

12. Meddelelser fra formanden (fast punkt) 

a. Invitation til at besøge Folketinget til maj: Fredag den 3. maj kl. 13.00-14.30, 

Fredag den 17. maj kl. 10.00-11.30 eller 12.30-14.00, Fredag den 24. maj kl. 

10.00-11.30. Skal vi deltage? 

Fredag den 17. maj kl. 10.00-11.30. Vi vil have rundvisning og diskussion med 

Gunvor Wibroe. Elisabeth Anne, Hans-Henrik og Steen deltager.  

b. Dialogmøde med DÆ Formand/Næstformand, 1. februar: Handlemuligheder i en 

presset kommunal økonomi 

c. Henvendelse fra Knud Anker: Bedsteforældres klimaaktion:  

Bedsteforældrenes KlimaAktion (tendensklog.com) 

Skal på Facebook med det samme, da arrangementet er den 6. februar. 

https://www.tendensklog.com/post/bedstefor%C3%A6ldrenes-klimaaktion


 

 

d. Seniormonitor. Vi spørger Charlotte om der er gratis magasiner. 

 

13. Orientering fra råd og udvalg (fast punkt) 

a) PR-gruppen (Erik, Hans-Henrik, Steen) 

a. Herunder Lokalavisen på FB og opdatering af hjemmeside.  

Her er en del fejl 

b) Kostrådet (Anne, Elisabeth, Finn suppl.):  

c) Regionsældrerådet (Steen): 

d) BPR – herunder hjemlighed – intet sket 

• BPR Baldersbo: (Erik) 

• BPR Birkehøj: (Hans-Henrik og Finn) 

• BPR Henriksdal: (Annette)  

• BPR Sengeløse: (Anne) 

• BPR Torstorp: (Elisabeth)  

 

14.  Aktivitetskalender (fast punkt)  

Er sendt ud. 

 

15. Høringssvar (fast punkt) 

Høringssvar til sag om Hjemmeplejen Vest.  

 

16. Punkter til næste Seniorrådsmøde (26/2-24) 

a. Hvad betyder ”skal” i denne tekst: ”Såfremt der ikke kan opnås enighed o, 

hvordan og i hvilket omfang ældrerådet skal høres, SKAL kommunalbesty-

relsen høre ældrerådet om alle forslag, der vedrører de ældre (Vejlednin-

gen) 

b. Abonnerer HTK på et nyhedsmagasin a la Politikens Seniormonitor der er 

voldsomt dyrt? 

c. Fordeling af fagudvalg 

d. Hvilken valgform til næste års Seniorrådsvalg? 

e. Charlotte – Handleplan og det videre forløb for Hjemmeplejen Vest. 

 

17. Punkter til et senere Seniorrådsmøder 

a. Februar 
a. Hvornår besøges Brohuset? Afsluttes. Se dagsordenen 29.01, pkt 11c. 
b. Evaluering af arbejdet med udviklingsstrategien, herunder samarbejde 

 med andre råd. Se dagsorden 29.01, pkt. 8.  
c. Opfølgning på Servicebussen, jf. sidste borgmestermøde 
d. Ole Nilsson, Paraplyen deltager vedr. ”Social Drive Out”, booket 10.30-

11.15 
e. Ensomhed. Måske også som et element i udviklingsstrategien? 
f. Status på processen om friplejehjem. Vi ønsker, at kvalitetsstandarder, 

økonomi og overenskomster overholdes 
g. Planlægning af Pensionisternes julefest. Steen tager kontakt til borger-

service.  

 

b. Marts 
a. Sagsbehandlingstider 
b. Opfølgning på ny ældrelov. Hvor langt er man kommet? 
c. Trafiksikkerhedsudvalget. Det videre arbejde 

 

c. April 
a. Velfærdsteknologi 

 

d. Maj 
a. Hovedgaden, jf. sidste borgmestermøde 

 

e. Oktober 
a. Møde om Seniorguide 

 

18. Punkter til senere møder 

Intet 

 



 

 

19. Eventuelt (fast punkt) 

Hans-Henrik følger med i artikler i Kristeligt Dagblad omkring plejehjem. 

 

 

Referat er godkendt d.d. af de tilstedeværende medlemmer af Seniorrådet. 


